
 
Protokół nr 27/2019 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 26 lipca  2019 roku 
 
Data: 26 lipca 2019 roku 
Rozpoczęcie posiedzenia: 8:00 
Zakończenie posiedzenia: 9:30 
 
Miejsce: sala nr 105 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu al. Wyzwolenia 24. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta, Pani Iwona Frankowska 
Wicestarosta, Pan Piotr Pol Członek Zarządu, Pan Marek Masiuk Członek Zarządu oraz zaproszeni 
goście: Pani Patrycja Kubat Skarbnik, Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz, Pani Marta Woźniak 
Dyrektor Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy, Pani Agnieszka Gielata Naczelnik OR, 
Pani Grażyna Biały Naczelnik ZAB, Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu. 
 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 26/2019 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 
4. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Organizacyjnego Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Wałbrzychu. 

Referuje: Pani Marta Woźniak Dyrektor PŚDS 

5. Wniosek dotyczący Wydziału Promocji i Współpracy z Zagranicą, Gminy Miasto Boguszów-Gorce  

o wsparcie finansowe organizacji pikniku.  

Referuje: Pani Agnieszka Gielata Naczelnik Wydziału OR 

6. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie ogłoszenia wyników otwartego 

konkurs ofert na powierzenie realizacji zadań publicznych Powiatu Wałbrzyskiego w ramach 

Budżetu Partycypacyjnego na rok 2019.        

Referuje: Pani Agnieszka Gielata Naczelnik Wydziału OR 

7. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Niedźwiedzica, 

gmina Walim”.                

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

8. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Dziećmorowice, 

gmina Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

9. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Dziećmorowice, 

gmina Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

10. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Zagórze Śląskie, 

gmina Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

11. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Zagórze Śląskie, 

gmina Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 



12. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Michałkowa, gmina 

Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

13. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Glinno, gmina 

Walim”. 

Referuje: Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB 

14. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

Referuje: Pani Patrycja Kubat Skarbnik   

15. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr II/18/2018 Rady 

Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 18 grudnia 2018 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2019-2028. 

Referuje: Pani Patrycja Kubat Skarbnik 

16. Informacja w sprawie trwającej kontroli w Niepublicznej Szkole Specjalnej przy  Uzdrowiskowym 

Szpitalu Dziecięcym „Mieszko” w Szczawnie-Zdroju. 

Referuje: Pani Patrycja Kubat Skarbnik 

17. Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchwalenia Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu. 

Referuje: Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz 

18. Informacja w sprawie uchylenia decyzji Ministra Finansów z dnia 30 sierpnia 2018r. 

i zobowiązania Powiatu Wałbrzyskiego do zwrotu nienależnie uzyskanej kwoty części oświatowej 

subwencji ogólnej. 

Referuje: Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz 

19. Realizacja poleceń Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 

Referuje: Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz 

20. Omówienie korespondencji kierowanej do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie posiedzenia. 

 
 
Ad.1. 
Zrealizowano 
 
 
Ad.2. 
Zrealizowano 
 
 
Ad.3. 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął protokół Nr 
26/2019 z posiedzenia Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.4. 
Pani Marta Woźniak Dyrektor Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy- przedstawiła 

projekt uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Regulaminu Organizacyjnego 

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Wałbrzychu. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zapytał jakie zmiany zostały wprowadzone w Regulaminie 

Organizacyjnym 

 



Pani Marta Woźniak Dyrektor Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy- 

odpowiedziała, że w §1 zostały znowelizowane przypisy prawne, został zmodyfikowany punkt 

dotyczący transportu uczestników oraz dodany schemat organizacyjny ze względu na zatrudnienie 

nowych specjalistów.  

 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  
Nr 80/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
 
Ad.5. 
Pani Agnieszka Gielata Naczelnik Wydziału OR- przedstawiła wniosek dotyczący Wydziału 

Promocji i Współpracy z Zagranicą, Gminy Miasto Boguszów-Gorce  o wsparcie finansowe 

organizacji pikniku. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- skomentował, że wniosek o dofinansowanie pikniku 

rodzinnego w wysokości 500zł jest wnioskiem o najniższej randze z jakim Zarząd Powiatu 

Wałbrzyskiego miał do czynienia do tej pory i uważa, że wniosek powinien trafić do gminy, ponieważ 

takie wydarzenia organizuje się z funduszu gminnego. 

 

Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zapytał czy Powiat jest w posiadaniu takiej sumy pieniędzy, bo jest 

stosunkowo nie duża. 

 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- wtrąciła, że co do zasady Powiat wspiera wydarzenia                 

o charakterze ponadgminnym, a nie dzielnicowym, więc taki wniosek powinien trafić do gminy 

Boguszów – Gorce. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- powiedział, że jest to temat, który ciągle wraca na 

posiedzeniach Zarządu. Powiat Wałbrzyski nie może włączać się w organizację takich imprez, 

ponieważ będzie to paradoks, w/w wydarzenie nie ma nawet zasięgu powiatowego. Przedmiotowy 

wniosek jest skierowany w imieniu gminy, a podpisany przez podinspektora, nie wiadomo na czyje 

polecenie. W związku z powyższym Starosta zawnioskował za odrzuceniem niniejszego wniosku. 

 

W wyniku głosowania 3 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu odrzucił wniosek             
o wsparcie finansowe (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.6. 
Pani Agnieszka Gielata Naczelnik Wydziału OR– przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie ogłoszenia wyników otwartego konkurs ofert na powierzenie realizacji 
zadań publicznych Powiatu Wałbrzyskiego w ramach Budżetu Partycypacyjnego na rok 2019.        
 
Uwag nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  
Nr 81/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.7. 
Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Niedźwiedzica, gmina Walim”. 
 
 



Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zapytał Pani Naczelnik, czy plan zagospodarowania biegnie 
wzdłuż drogi powiatowej i jaki jest obszar nieprzekraczalnej zabudowy od pasa drogowego. 
 
Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- odpowiedziała, że odległość od pasa drogowego 
drogi powiatowej wynosi 8m. 
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  
Nr 82/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 
 
 
Ad.8. 
Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Dziećmorowice, gmina Walim”. 
 
Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zapytał w jakim miejscu ma się znajdować owe zagospodarowanie 
przestrzenne. 
 
Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- oznajmiła, że projekt dotyczy zagospodarowania 
w pobliży Osiedla Słonecznego w Dziećmorowicach, gmina Walim”. 
 
W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  
Nr 83/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 
 

 

Ad.9. 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Dziećmorowice, gmina Walim”. 

 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- zaproponowała, aby zaopiniować przedstawiony 

projekt negatywnie ze względu na brak załącznika graficznego. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zgodził się z propozycją Pani Naczelnik ZAB i zawnioskował 

za odrzuceniem tego projektu uchwały, ponieważ procedowanie nad nim jest bezzasadne, skoro nie 

zostały dostarczone podstawowe parametry, które będą oddziaływać na działki sąsiedzkie oraz drogi 

powiatowe. 

 

Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zapytał, czy odrzucenie projektu ma charakter formalny. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta i Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- zgodnie 

odpowiedzieli, że projekt uchwały, został odrzucony ze względu na brak załącznika graficznego,        

a jeżeli taki dokument zostanie dostarczony, będzie można po raz kolejny ustosunkować się do 

niniejszego projektu. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu Starosty podjął Uchwałę 

Nr 84/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.10. 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Zagórze Śląskie, gmina Walim”. 



 

Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zapytał, gdzie jest położony obszar, który został przedstawiony      

w projekcie uchwały. 

 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- wyjaśniła, że miejsce planu zagospodarowania 

przestrzennego znajduje się na szczycie Zagórza Śląskiego w kierunku drogi do Dziećmorowic.  

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 85/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.11.  

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Zagórze Śląskie, gmina Walim”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 86/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.12. 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Michałkowa, gmina Walim”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 87/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.13. 

Pani Grażyna Biały Naczelnik Wydziału ZAB- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego w sprawie uzgodnienia „Projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w obrębie wsi Glinno, gmina Walim”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 88/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

Ad.14. 

Pani Patrycja Kubat Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego          

w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  



Nr 89/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.15. 

Pani Patrycja Kubat Skarbnik- przedstawiła projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego         

w sprawie zmiany Uchwały Nr II/18/2018 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 18 grudnia 2018 roku  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2019-2028. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 90/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych). 

 

 

Ad.16. 

Pani Patrycja Kubat Skarbnik- przedstawiła informację w sprawie trwającej kontroli w Niepublicznej 

Szkole Specjalnej przy  Uzdrowiskowym Szpitalu Dziecięcym „Mieszko” w Szczawnie-Zdroju. 

 

W  związku z trwającą kontrolą w Niepublicznej Szkole Specjalnej przy Uzdrowiskowym Szpitalu 

Dziecięcym „Mieszko” w Szczawnie-Zdroju zgodnie z którą wyliczono iż, szkoła otrzymała w okresie 

od stycznia do czerwca 2019 roku dotację w  wysokości wyższej niż należna stosownie do liczby 

uczniów i wychowanków o kwotę 477.221,20 zł, informuję, iż: 

W miesiącu lipcu br. Dyrektor szkoły wystąpiła o kolejne środki finansowe w wysokości 134.548,00 zł. 

Pismem znak OR.3153.1.7.2019 z dnia 11.07.2019 roku Dyrektor szkoły została poinformowana,       

o otrzymanych transzach dotacji za okres styczeń-czerwiec 2019 roku w kwocie wyższej niż należna 

stosownie do posiadanej liczby uczniów i wychowanków i konieczności rozliczenia nadpłaconych 

środków na kolejne miesiące br. Dyrektor szkoły po zapoznaniu się z w/w pismem zwróciła się 

ponownie o przekazanie dotacji w miesiącu lipcu 2019 roku w kwocie 45.000,00 zł, co miało 

zabezpieczyć wydatki na wynagrodzenia dla pracowników. W odpowiedzi na pismo Dyrektora szkoły 

Wydział Organizacyjny, Promocji  i Oświaty pismem znak OR.3153.1.7.1.2019 z dnia 23.07.2019 roku 

poinformował ponownie o konieczności zaliczenia nadpłaconej kwoty dotacji na bieżące wydatki 

związane z funkcjonowaniem placówki, podtrzymując zasadność pisma OR.3153.1.7.2019 z dnia 

11.07.2019 roku. 

W konsekwencji Wydział Organizacyjny, Promocji i Oświaty przekazał do Wydziału Finansowego 

(pismo znak OR.3153.1.7.2019 z dnia 12.07.2019 roku) informację o konieczności zaliczenia 

otrzymanych przez szkołę w miesiącach od stycznia do czerwca 2019 roku transz dotacji na jej 

bieżącą działalność. 

W związku z powyższym Pani Skarbnik poinformowała, iż w miesiącu lipcu 2019 Niepublicznej Szkole 

Specjalnej przy Uzdrowiskowym Szpitalu Dziecięcym „Mieszko” w Szczawnie-Zdroju nie zostaną 

przekazane środki finansowe. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zajął stanowisko w związku z  przedstawioną informacją 

przez Panią Skarbnik i poinformował, o  tym, że sytuacja jest klarowna, ponieważ Powiat Wałbrzyski 

ma za zadanie przekazać dotację w roku budżetowym. Jeżeli dane wykazywane przez panią dyrektor 

były zawyżone, co potwierdziła kontrola, to uważa, że zgoda jest obopólna, że szkoła otrzymała 

niezbędne środki do prowadzenia działalności, a kolejne transze będą mogły być wpłacane po 

fizycznym wykorzystaniu poprzednich. 

 

Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- zapytał na co zostały wykorzystane przyznane wcześniej 

pieniądze, które otrzymała pani dyrektor, skoro ubiega się o kolejne dotacje. 



 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- odpowiedział, że pani dyrektor źle kwalifikowała pobyt 

uczniów w placówce przy sanatorium, ponieważ na jedno miejsce w danym miesiącu wykazywała 

dwóch uczniów. W Niepublicznej Szkole Specjalnej przy Szpitalu Dziecięcym „Mieszko”, trwa 

kontrola, która zmierza ku końcowi, a wioski dostarczone do tej pory wskazują na to, że dochodziło  

do błędów jeżeli chodzi o wykazywanie rzeczywistej liczby uczniów. Starosta dodał, że kontrola 

rozpoczęła się już w ubiegłym roku, Powiatowi Wałbrzyskiemu jako organowi prowadzącemu jest 

trudno dokonywać stałego nadzoru, nad danymi dziedzinowymi podawanymi do Systemu Informacji 

Oświatowej, ponieważ za nadzór nad SIO odpowiada kurator oświaty, a Powiat Wałbrzyski 

odpowiedzialny jest za przekazywanie środków w formie dotacji. W wyniku ustaleń kontrolnych 

stwierdzono, że środki, które otrzymała pani dyrektor w tym roku są na tyle wystarczające, że 

powinna zapewnić edukację w kolejnych miesiącach. 

 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- poinformowała, że pani dyrektor, źle odczytuje zapisy ustawy o 

finansowaniu zadań oświatowych. W ustawie zapisane jest, że dotacja przysługuje na każdego 

ucznia w danym roku, natomiast pani dyrektor odczytuje ustawę, jakoby dotacja przysługiwała na 

każdego ucznia w każdym miesiącu. W ten sposób wykazuje jednego ucznia dwukrotnie.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- oznajmił, że sytuacja jest jasna i wszyscy czekają na 

zakończenie kontroli i wtedy zostaną podjęte kolejne stosowne działania. 

 

 

Ad.17. 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- przedstawiła projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego 

w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że główne zmiany polegają na przeniesieniu 

informatyków do Wydziału Obsługi i Spraw Obywatelskich, ponieważ mają oni do wykonywania 

zadania z wykorzystywaniem informacji niejawnych, które nie są nadzorowane przez naczelnika 

wydziału OR, do którego przynależeli, a Panią Sekretarz. Dlatego zasadnym jest ich skierowanie do 

wydziału WOS, ponieważ Wydział Organizacyjny, Promocji i Oświaty odpowiada za szeroki wachlarz 

zadań urzędu, a przejęcie nadzoru nad informatykami przez Wydział Obsługi i Spraw Obywatelskich 

powinien usprawnić działania wydziału OR. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu podjął Uchwałę  

Nr 91/2019 z dnia 26 lipca 2019 roku (4 Członków Zarządu obecnych) 

 

 

Ad.18. 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- przedstawiła informację w sprawie uchylenia decyzji Ministra 

Finansów z dnia 30 sierpnia 2018r. i zobowiązania Powiatu Wałbrzyskiego do zwrotu nienależnie 

uzyskanej kwoty części oświatowej subwencji ogólnej. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- oznajmił, że ta informacja nie kończy toku postępowania              

i sprawa do zobowiązania Powiatu Wałbrzyskiego do zwrotu zawyżonej części oświatowej subwencji 

ogólnej zapewne będzie wracać, ale w tym roku nie musimy zwracać wyznaczonej kwoty pieniędzy. 

Starosta dodał, że taka sama sytuacja dotknęła prawie 95% powiatów na terenie kraju, ponieważ 

większość stosowała taką samą metodologię, gdyż ciężko jest nadzorować coś nad czym sami 

bezpośrednio sprawujemy kontroli, a dane do systemu SIO wprowadzają dyrektorzy szkół. 

 



 

Ad.19. 

Pani Aneta Błaszkiewicz Sekretarz- przedstawiła realizację poleceń Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego. 

 

Realizacja poleceń Zarządu z dnia 19 lipca 2019r.  

 

1.Projekt Decyzji w sprawie wydania zezwolenia panu Adamowi Lewandowskiemu na lokalizację w 

pasie drogowym drogi powiatowej nr 3379 D ul. Ustronie w Łomnicy, na działce nr 35 obręb nr 4, 

projektowanego przyłącza wodociągowego w celu zasilenia domu jednorodzinnego na działce nr 

175/1. 

 

Realizacja: odpowiedzi udzielono pismem znak WIP.7134.01.23.2019. 

 

2.Wniosek w sprawie wykorzystania dróg powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie     

w dniach 21-22 września 2019 roku, imprezy samochodowej pn. „5 Runda Tarmac Masters 2019”. 

 

Realizacja: odpowiedzi udzielono pismem znak WIP.7130.23.2019. 

 

3.Wniosek w sprawie wykorzystania dróg powiatowych w sposób szczególny na przeprowadzenie     

w dniach 24-25 sierpnia 2019 roku, imprezy turystycznej pn. Maraton Pieszy „Sudecka Żyleta”. 

 

Realizacja: odpowiedzi udzielono pismem znak WIP.7130.24.2019. 

 

4.Projekt Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie uchwalenia na rok 2020 programu 

współpracy Powiatu Wałbrzyskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 688). 

 

Realizacja: uchwała została zamieszczona na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego oraz             

w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

5.Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały nr 4/2019 Zarządu 

Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 11 stycznia 2019r., w sprawie uchwalenia kalendarza wydarzeń 

kulturalno- sportowych w Powiecie Wałbrzyskim na rok 2019. 

 

Realizacja: uchwała została przekazana na wydział merytoryczny celem realizacji. 

6.Projekt Uchwały Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

 

Realizacja: uchwała została przekazana na wydział merytoryczny i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.  

 

7. Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji mieszkańców Gminy Jedlina- Zdrój 

z dnia 18 lipca 2019 roku, w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jedlina-Zdrój                    

z przeznaczeniem na dofinansowanie w kwocie 200 tys. zł zadania inwestycyjnego. 

 

Realizacja: pismo z odpowiedzią i stanowiskiem Zarządu zostało przekazane do Biura Rady pismo 

znak: Z.0022.26.2019. 

 



8. Pismo Pana Tymoteusza Myrdy, Członka Zarządu Województwa Dolnośląskiego z dnia 10 lipca 

2019 roku (data wpływu 12.07.2019 r.)  w sprawie drogi  DW380. 

 

Realizacja: w trakcie realizacji. 

 

9. Pismo Rzymskokatolickiej Parafii Chrystusa Króla w Głuszycy z dnia 15 lipca 2019 roku (data 

wpływu 18.07.2019 r.) w sprawie dofinansowania wydarzenia „Theotoks- Pani Radości”.  

 

Realizacja: odpowiedź została udzielona pismem znak: Z.0022.26.2019 z dnia 19.07.2019r. 

 

10. Zobowiązanie Wicestarosty i Naczelnika Wydziału ZK do przygotowania na kolejne posiedzenie 

Zarządu, informacji w przedmiocie wypracowania wspólnego stanowiska, dotyczącego organizacji 

transportu zbiorowego na terenie gmin powiatu wałbrzyskiego, tak aby Zarząd mógł podjąć rozmowy 

z włodarzami  gmin w przedmiotowej kwestii.  

 

Realizacja: informacje przedstawiona na posiedzeniu zarządu 

 

11.Zobowiązaniu Wicestarosty i naczelnika wydziału ZK do rozpoczęcia analizy  niekorzystnej 

uchwały Rady Miejskiej w Wałbrzychu w zakresie dostępności do usług przewozowych ( ograniczenia 

dostępności do przystanków autobusowych). Materiał przygotowany do omówienia na zarządzie. 

 

Realizacja: Wydział Komunikacji i Transportu w dniu 22.07.2019 r. wystąpił o opinię prawną do 

Zespołu Radców Prawnych (skan w załączeniu). 

 

12.Zobowiązaniu Sekretarza do zlecenia przygotowania opinii prawnej czy korzystanie z przystanków 

zlokalizowanych przy drogach powiatowych bez porozumienia z zarządcą drogi jest zgodne               

z prawem.  

 

Realizacja: Pani Sekretarz zwróciła się o opinie prawna w sprawie w dniu 23 lipca 2019r. i czeka na 

odpowiedź. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK– przedstawiła informację dotyczącą wypracowania wspólnej 

kwestii usług przewozowych dotyczących gmin wchodzących w skład Powiatu Wałbrzyskiego. 

 

Sprawy związane z organizacją krajowych przewozów osób regulują następujące przepisy: 

• ustawa  z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2019 r., poz. 58 ze 

zmianami), 

• ustawa z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 2016 

ze zmianami), 

• ustawa z dnia 16 maja 2019 r. o funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej (Dz. U. z 2019 r., poz. 1123) oraz przepisy wykonawcze. 

 

Organizowanie publicznego transportu zbiorowego polega w szczególności na: 

 

• badaniu i analizie potrzeb przewozowych w publicznym transporcie zbiorowym, 

z uwzględnieniem potrzeb osób niepełnosprawnych i osób o ograniczonej zdolności ruchowej; 

• podejmowaniu działań zmierzających do realizacji istniejącego planu transportowego albo do 

aktualizacji tego planu; 

• zapewnieniu odpowiednich warunków funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego,              

w szczególności w zakresie: 



- standardów dotyczących przystanków komunikacyjnych oraz dworców, 

- korzystania z przystanków komunikacyjnych oraz dworców, 

- funkcjonowania zintegrowanych węzłów przesiadkowych, 

- funkcjonowania zintegrowanego systemu taryfowo-biletowego, 

- systemu informacji dla pasażera; 

• określaniu sposobu oznakowania środków transportu wykorzystywanych w przewozach 

o charakterze użyteczności publicznej; 

• o ustalaniu stawek opłat za korzystanie przez operatorów i przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych i dworców, których właścicielem albo zarządzającym nie jest jednostka samorządu 

terytorialnego, zlokalizowanych na liniach komunikacyjnych na obszarze właściwości organizatora; 

• określaniu przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem 

lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych dla operatorów                

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów; 

• określaniu przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem 

lub zarządzającym nie jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych dla wszystkich 

operatorów i przewoźników oraz informowaniu o stawce opłat za korzystanie 

z tych obiektów; 

• przygotowaniu i przeprowadzeniu postępowania prowadzącego do zawarcia umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

• zawieraniu umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

• ustalaniu opłat za przewóz oraz innych opłat, o których mowa w ustawie z dnia 15 listopada 1984 r. - 

Prawo przewozowe (Dz. U. z 2017 r. poz. 1983), za usługę świadczoną przez operatora w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego; 

• ustalaniu sposobu dystrybucji biletów za usługę świadczoną przez operatora w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego; 

• określenie przystanków komunikacyjnych i dworców oraz warunków i zasad korzystania 

z nich następuje w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ danej jednostki samorządu 

terytorialnego. 

Ustawa o transporcie drogowym na dzień dzisiejszy reguluje sposób wydawania zezwoleń na 

wykonywanie krajowego regularnego i regularnego specjalnego przewozu osób, 

jak i funkcjonowanie tych przewozów. Stosownie do zapisu  art. 18 przytoczonej ustawy wykonywanie 

przewozów regularnych i przewozów regularnych specjalnych wymaga zezwolenia w krajowym 

transporcie drogowym wydanego, w zależności od zasięgu tych przewozów odpowiednio przez: 

• starostę, w uzgodnieniu z wójtami, burmistrzami lub prezydentami miast właściwymi 

ze względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej na wykonywanie przewozów na liniach 

komunikacyjnych na obszarze powiatu, z wyłączeniem linii komunikacyjnych realizowanych przez 

prezydenta miasta na prawach powiatu, 

• wójta - na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych na obszarze gminy, 

• burmistrza albo prezydenta miasta - na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych          

w komunikacji miejskiej, 

• burmistrza albo prezydenta miasta, któremu powierzono to zadanie na mocy porozumienia na 

wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych w komunikacji miejskiej, 

• burmistrza albo prezydenta miasta, będącego siedzibą związku międzygminnego 

na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych na obszarze gmin, które utworzyły związek 

międzygminny, 

• prezydenta miasta na prawach powiatu, w uzgodnieniu z właściwym starostą ze względu 

na planowany przebieg linii komunikacyjnej na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych 

przebiegających na obszarze miasta i sąsiedniego powiatu, 

• marszałka województwa, w uzgodnieniu ze starostami właściwymi ze względu 



na planowany przebieg linii komunikacyjnej na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych 

wykraczających poza obszar co najmniej jednego powiatu, jednakże niewykraczających poza obszar 

województwa, 

• marszałka województwa właściwego dla siedziby albo miejsca zamieszkania przedsiębiorcy,           

w uzgodnieniu z marszałkami województw właściwymi ze względu na planowany przebieg linii 

komunikacyjnej - na wykonywanie przewozów na liniach komunikacyjnych wykraczających poza 

obszar co najmniej jednego województwa. 

 Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK dodała, że w tym kształcie wykonywanie przewozów 

regularnych w krajowym transporcie drogowym będzie możliwe do 31 grudnia 2019 roku zgodnie       

z art. 28 ustawy 

z dnia 9 listopada 2018 roku o szczególnych rozwiązaniach służących realizacji ustawy budżetowej 

na rok 2019  (Dz. U. z 2018, poz. 2435), która wprowadziła zmian do art. 78 ustawy 

z dnia 16 grudnia 2010 roku o publicznym transporcie drogowym (tj. Dz. U. z 2018, poz. 2016 

ze zmianami). Wszystko wskazuje na to, że termin ten zostanie przedłużony na kolejny rok. 

Obecnie tutejszy organ wydał jedno zezwolenie na wykonywanie regularnego przewozu osób 

w oparciu o ustawę o transporcie drogowym na linii komunikacyjnej Szczawno-Zdrój – Lubomin dla 

PKS Kamienna Góra Sp. z o.o. Są to przewozy o charakterze komercyjnym i tut. organ nie dopłaca 

do ich realizacji. 

 Ponadto na terenie gmin Powiatu Wałbrzyskiego wykonywanie są następujące przewozy: 

• na liniach komercyjnych na podstawie zezwoleń na wykonywanie regularnych przewozów osób 

wydanych przez Prezydenta Miasta Wałbrzycha w oparciu o ustawę o transporcie drogowym – bez 

dopłat, 

• na liniach tzw. miejskich na podstawie zaświadczeń  wydanych w oparciu o ustawę 

o publicznym transporcie zbiorowym oraz zawartych porozumień pomiędzy gminami Powiatu 

Wałbrzyskiego (Gminą Mieroszów, Gminą Głuszyca, Gminą Jedlina-Zdrój, Gminą Walim, 

Uzdrowiskową Gminą Szczawno-Zdrój, Gminą Stare-Bogaczowice, Gminą Boguszów-Gorce),            

a Gminą Wałbrzych  – gminy partycypują w kosztach utrzymania tych przewozów. Porozumienia 

zawarte są do 31 grudnia 2021 roku z możliwością sześciomiesięcznego okresu wypowiedzenia ze 

skutkiem na koniec miesiąca. 

 Powiat Wałbrzyski może w oparciu o ustawę o publicznym transporcie zbiorowym 

organizować: 

• powiatowe przewozy pasażerskie - przewóz osób w ramach publicznego transportu zbiorowego 

wykonywany w granicach administracyjnych co najmniej dwóch gmin 

i niewykraczający poza granice jednego powiatu albo w granicach administracyjnych powiatów 

sąsiadujących, które zawarły stosowne porozumienie lub które utworzyły związek powiatów; inne niż 

przewozy gminne, powiatowo-gminne, metropolitalne, wojewódzkie 

i międzywojewódzkie; 

 

Ponadto z udziałem Powiatu Wałbrzyskiego mogą być organizowane: 

• powiatowo-gminne przewozy pasażerskie - przewóz osób w ramach publicznego transportu 

zbiorowego wykonywany w granicach administracyjnych gmin i powiatów, które utworzyły związek 

powiatowo-gminny; inne niż przewozy gminne, powiatowe, metropolitalne, wojewódzkie                        

i międzywojewódzkie. 

Powiat (organizator - starosta) może być organizatorem publicznego transportu zbiorowego 

w zależności od obszaru działania lub zasięgu przewozów: 

- na linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej w powiatowych przewozach pasażerskich, 

- któremu powierzono zadanie organizacji publicznego transportu zbiorowego na mocy porozumienia 

między powiatami - na linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej 

w powiatowych przewozach pasażerskich, na obszarze powiatów, które zawarły porozumienie. 

 



Związek powiatów (organizator – zarząd związku powiatów) może być organizatorem publicznego 

transportu zbiorowego w zależności od obszaru działania lub zasięgu przewozów: 

- na linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej w powiatowych przewozach pasażerskich, 

na obszarze powiatów tworzących związek powiatów. 

 

Związek powiatowo-gminny (organizator – zarząd związku powiatowo-gminnego) może być 

organizatorem publicznego transportu zbiorowego w zależności od obszaru działania lub zasięgu 

przewozów na linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej w powiatowo-gminnych przewozach 

pasażerskich na obszarze gmin lub powiatów tworzących związek powiatowo-gminny. 

 

PLAN TRANSPORTOWY 

 

Plan zrównoważonego transportu drogowego opracowuje: 

• powiat: 

- liczący co najmniej 80 000 mieszkańców - w zakresie linii komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej 

w powiatowych przewozach pasażerskich, 

- któremu powierzono zadanie organizacji publicznego transportu zbiorowego na mocy porozumienia 

między powiatami, których obszar liczy łącznie co najmniej 120 000 mieszkańców - w zakresie linii 

komunikacyjnej albo sieci komunikacyjnej na danym obszarze 

 

• związek powiatów: 

- obejmujący obszar liczący co najmniej 120 000 mieszkańców - w zakresie linii komunikacyjnej albo 

sieci komunikacyjnej na obszarze powiatów tworzących związek powiatów; 

 

• związek powiatowo-gminny: 

- obejmujący obszar liczący co najmniej 80 000 mieszkańców - w zakresie linii komunikacyjnej albo 

sieci komunikacyjnej na obszarze gmin lub powiatów tworzących związek powiatowo-gminny. 

 

Starosta, zarząd związku powiatów lub zarząd związku powiatowo-gminnego, o ile jest utworzony, 

przedstawia odpowiednio radzie powiatu albo zgromadzeniu związku powiatów albo zgromadzeniu 

związku powiatowo-gminnego do uchwalenia projekt planu transportowego: 

- uzgodniony ze starostą sąsiedniego powiatu, zarządem sąsiedniego związku metropolitalnego lub 

związku powiatów lub związku powiatowo-gminnego, o ile jest utworzony, 

- zaopiniowany przez zarząd sąsiedniego związku międzygminnego, o ile jest utworzony 

w zakresie linii komunikacyjnych przebiegających na obszarach ich właściwości. 

 

WYBÓR OPERATORA 

 

Organizator dokonuje wyboru operatora w trybie: 

• ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień publicznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 1579 i 2018 

oraz z 2018 r. poz. 1560, 1603, 1669 i 1693) albo 

• ustawy z dnia 21 października 2016 r. o umowie koncesji na roboty budowlane lub usługi (Dz. U. 

poz. 1920 oraz z 2018 r. poz. 1669 i 1693) 

 albo 

• art. 22 ust. 1 ustawy o publicznym transporcie drogowym tzn. organizator może bezpośrednio 

zawrzeć umowę o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 

w przypadku gdy: 

➢ średnia wartość roczna przedmiotu umowy jest mniejsza niż 1 000 000 euro lub świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego dotyczy świadczenia tych usług 

w wymiarze mniejszym niż 300 000 kilometrów rocznie albo 



➢ świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego ma być wykonywane przez 

podmiot wewnętrzny, w rozumieniu rozporządzenia (WE) nr 1370/2007, powołany 

do świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego albo 

➢ wystąpi zakłócenie w świadczeniu usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego lub 

bezpośrednie ryzyko powstania takiej sytuacji zarówno z przyczyn zależnych, jak 

i niezależnych od operatora, o ile nie można zachować terminów określonych dla innych trybów 

zawarcia umowy o świadczenie publicznego transportu zbiorowego, o których mowa w ustawie prawo 

zamówień publicznych i ustawie  o umowie koncesji na roboty budowlane lub usługi. 

 Organizator, po wybraniu najkorzystniejszej oferty na podstawie warunków i kryteriów 

określonych w specyfikacji istotnych warunków zamówienia, w terminie 30 dni od dnia przekazania 

zawiadomienia o wyborze oferty, zawiera z przedsiębiorcą umowę o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Umowa w transporcie drogowym jest zawierana na czas 

oznaczony nie dłuższy niż 10 lat. 

 Organizator może realizować przewozy w ramach publicznego transportu zbiorowego             

w formie samorządowego zakładu budżetowego. 

 

WYDANIE ZAŚWIADCZENIA 

  

Po zawarciu umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

organizator wydaje operatorowi za opłatą zaświadczenie, o ile jest wymagane. 

Zaświadczenie powinno zawierać: 

- oznaczenie przedsiębiorcy, jego siedziby (miejsca zamieszkania) i adresu; 

- numer w rejestrze przedsiębiorców w Krajowym Rejestrze Sądowym, o ile przedsiębiorca taki numer 

posiada, oraz numer identyfikacji podatkowej (NIP); 

- określenie rodzaju i zakresu wykonywanych przewozów; 

- określenie rodzaju i liczby środków transportu; 

- określenie przebiegu linii komunikacyjnej, na której będzie wykonywany przewóz. 

 Załącznikiem do zaświadczenia jest rozkład jazdy. Zaświadczenie potwierdza posiadanie 

przez operatora uprawnień do wykonywania publicznego transportu zbiorowego na danej linii 

komunikacyjnej, liniach komunikacyjnych lub sieci komunikacyjnej. 

 

 

OPŁATY ZA KORZYSTANIE Z PRZYSTANKÓW 

 

 W transporcie drogowym za korzystanie przez operatora i przewoźnika z przystanków 

komunikacyjnych lub dworców mogą być pobierane opłaty. 

Stawki opłat powinny być ustalane z uwzględnieniem niedyskryminujących zasad 

dla wszystkich operatorów i przewoźników wykonujących publiczny transport zbiorowy 

na obszarze właściwości organizatora. 

 Za korzystanie przez operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców, 

których właścicielem albo zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, mogą być 

pobierane opłaty. Stawka opłaty jest ustalana w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ danej 

jednostki samorządu terytorialnego, z uwzględnieniem niedyskryminujących zasad. 

 

FUNDUSZ ROZWOJU PRZEWOZÓW AUTOBUSOWYCH 

(zasady dofinansowania, zadania organizatorów) 

 

Pierwszeństwo w objęciu dopłatą przyznaje się organizatorom w następującej kolejności: 

– gminom, 

– związkom międzygminnym, 



– związkom powiatowo-gminnym, 

– powiatom, 

– związkom powiatów, 

– województwom. 

 

 Organizator planuje linie komunikacyjne, na których będą wykonywane przewozy autobusowe 

o charakterze użyteczności publicznej z wykorzystaniem Funduszu. 

Organizator planuje wyłącznie linie komunikacyjne, które nie funkcjonowały co najmniej 

3 miesiące przed dniem wejścia w życie ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych 

o charakterze użyteczności publicznej tj. 18 lipca 2019 r. i umowa o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego na tych liniach została zawarta po wejściu w życie 

ustawy tj. po 18 lipca 2019 roku. 

 Organizator zbiera dane niezbędne do złożenia wniosku o objęcie w danym roku budżetowym 

dopłatą  zawierające: 

– planowaną wielkość pracy eksploatacyjnej na linii komunikacyjnej, 

– przewidywaną kwotę deficytu linii komunikacyjnej, 

– planowaną łączną kwotę dopłaty w danym roku budżetowym wynikającą z wielkości pracy 

eksploatacyjnej na liniach, których dotyczy wniosek. 

 Organizator do wniosku dołącza dokumenty zawierające dane i informacje takie jak: 

– wielkości pracy eksploatacyjnej wyrażoną w wozokilometrach, wykonywaną na każdej linii na której 

będą wykonywane przewozy autobusowe o charakterze użyteczności publicznej, 

w danym roku budżetowym, 

– planowaną kwotę deficytu każdej linii komunikacyjnej na której będą wykonywane przewozy 

autobusowe o charakterze użyteczności publicznej, w danym roku budżetowym, 

– koszty i przychody z działalności przewozowej na podstawie których obliczono planowaną kwotę 

deficytu linii komunikacyjnej, 

– planowaną łączna kwotę dopłat w danym roku budżetowym, a także planowany udział własny 

organizatora w wysokości nie mniejszej niż 10% kwoty deficytu linii komunikacyjnej, 

– nazwę organizatora i numer identyfikacji podatkowej (NIP), 

– linie komunikacyjne, na których będą wykonywane przewozy autobusowe o charakterze 

użyteczności publicznej. 

 

 Celem Funduszu jest dofinansowanie realizacji zadań własnych organizatorów dotyczących 

zapewnienia funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego w zakresie przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zapytał Panią Naczelnik, czy dobrze zrozumiał, że bez 

porozumienia z Prezydentem Miasta Wałbrzycha uruchomienie komunikacji jest niemożliwe, 

ponieważ Wałbrzych jest centralnym punktem nie tylko życia administracyjnego, ale także 

gospodarczego i kulturowego, więc przewozy wykonywane między gminami są tylko połowicznym 

rozwiązaniem. 

Jedyną linią przewozową, która mogłaby funkcjonować jest linia z Kamiennej Góry, obejmująca gminę 

Czarny Bór, Stare Bogaczowice i Szczawno – Zdrój. Jest to jedyne rozwiązanie stworzenia transportu 

zbiorowego na terenie Powiatu Wałbrzyskiego, gdyż inne kombinacje tras musiałyby przebiegać 

przez teren miasta Wałbrzycha. 

Pan Starosta zaproponował, aby zorganizować spotkanie  z Włodarzami gmin i porozmawiać na 

temat funduszu drogowego oraz poznać ich stanowisko w tej sprawie. 

 



Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- zapytał, czy gminy podpisały porozumienie z Panem 

Prezydentem Szełemejem i wyraziły zgodę, że prywatni przewoźnicy nie mogą korzystać                    

z przystanków na terenie Wałbrzycha. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- odpowiedziała, że gminy nie wszczynały rozmów o możliwości 

korzystania z przystanków na terenie miasta, ponieważ uchwała w zakresie korzystania                       

z przystanków na terenie gminy Wałbrzych jest podjęta tylko przez gminę Wałbrzych. Miasto ma 

możliwość uchwalenia uchwały, w której będzie zgoda na korzystanie z przystanków przez operatora. 

Gminy podpisując porozumienie z operatorami zawarli je tylko na te linie, do których faktycznie 

dopłacają i wtedy mogą korzystać z przystanków na terenie gminy Wałbrzych, natomiast prywatni 

przewoźnicy, którzy mają wystawione zezwolenia na podstawie ustawy o transporcie drogowym nie 

mogą korzystać z tych przystanków. 

 

Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- dodał, że prywatni przewoźnicy nie otrzymują dofinasowania. 

 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- odpowiedziała, że prywatni przewoźnicy nie mają 

dofinasowania, ponieważ jeżdżą na zasadach komercyjnych. Posiadają tylko dotację do ulgowych 

biletów. Przewoźnicy, którzy mają wydane pozwolenia, każdego roku mają je wznawiane, a jeśli 

zostaną zniesione, to istnieje ustawa o publicznym transporcie zbiorowym, która daje możliwość 

wykonywania przewozów przez przewoźników niekomercyjnych na zasadzie potwierdzenia 

zgłoszenia przewozów. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- dodał, że sytuacja jest kuriozalna, ponieważ przeszkodą 

przeprowadzenia linii przewozowej przez teren miasta Wałbrzycha są przystanki, a uchwała którą 

podjęli w zakresie korzystania z nich na terenie gminy Wałbrzych, mogła być w taki sposób 

uchwalona. Każde bezprawne zatrzymania się przewoźnika na przystanku na terenie miasta, to 

grzywna w wysokości 3 000 zł. 

Powiat Wałbrzyski nie ma argumentów, aby na swoim terenie uniemożliwiać korzystania                      

z przystanków dla którejkolwiek z firm, ponieważ przystanki służą do zatrzymywania się, a podatnik 

odprowadził składki, aby móc z nich korzystać jak należy. Paradoks zaistniał w gminie Wałbrzych. 

Pan Starosta powiedział, że warto byłoby rozpocząć rozmowy również z Włodarzem Miasta 

Wałbrzycha i zapytać o, to czy wyraża, czy nie wyraża zgody na przewozy przechodzące przez  jego 

gminę, bo przecież to przyczyni się do swobodnego przemieszczania się między gminami. Dodał, że 

mieszkańcy powinni mieć jasny przekaz, kto nie zgadza się na rozszerzenie transportu publicznego. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- w związku z powyższym zaznaczył, że zasadnym byłoby 

wrócić do tematu transportu we wrześniu i zorganizować spotkanie z przedstawicielami gmin powiatu 

wałbrzyskiego, Starostą Kamiennogórskim oraz dyrektorem PKS Kamienna Góra. Jeśli byłoby 

wypracowane stanowisko w sprawie przewozów, to do rozmów będzie można zaprosić Pana Romana 

Szełemeja Prezydenta Miasta Wałbrzycha, żeby dowiedzieć się czy jest otwarty na współpracę. 

Starosta dodał, że siłą przebicia mógłby być związek powiatowo – gminny oparty na minimum dwóch 

powiatach. Do współpracy można zaprosić również Powiat Świdnicki, którego Starosta również jest 

zainteresowany współpracą. 

 

 

Pan Marek Masiuk Członek Zarządu- powiedział, że chciałby poszukać możliwości prawnych w tej 

kwestii. 

 

Pani Iwona Frankowska Wicestarosta- wspomniała, że nie ma takiej możliwości ponieważ istnieje 

ustawa. 



 

Pani Monika Kuśtak Naczelnik ZK- dodała, że kiedy straciliśmy status miasta na prawach powiatu, 

zostało utracone miasto Wałbrzych, bo kiedy miasto wchodziło w skład Powiatu Wałbrzyskiego, 

mogliśmy decydować o transporcie na terenie Wałbrzycha.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- powiedział, że przewozy, które miałyby funkcjonować 

mogłyby połączyć się z budowanym centrum przesiadkowym w Głuszycy. Mogłyby powstać nowe 

linie komunikacyjne, które służyłyby mieszkańcom, ponieważ dzisiejsza infrastruktura dróg nie staje 

na przeszkodzie w prowadzeniu przewozów publicznych, gdyż jest utrzymywana na wysokim 

poziomie. 

Starosta oznajmił, że wyłonienie operatora nie oznaczałoby tylko, że PKS Kamienna Góra  będzie 

świadczył usługi, ponieważ prywatni przewoźnicy mogą być elementem transportu i będą służyli jako 

przewóz ludzi z małych miejscowości i w ten sposób można zintegrować główny transport w wielu 

kierunkach, co funkcjonuje na całym świecie w celu optymalizacji kosztów przejazdu.  

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zaznaczył, że nadzór nad przygotowaniem spotkania             

z włodarzami gmin, od strony technicznej, będzie pełnić  Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zawnioskował o zorganizowanie roboczego spotkania w dniu 

6 września o godz. 09:30 w sali nr 206, mającego na celu wypracowanie wspólnego stanowiska w 

zakresie organizacji przewozów autobusowych o charakterze publicznym i zobowiązał Panią 

Sekretarz i Naczelnika  Wydziału ZK do przygotowania zaproszeń dla przedstawicieli gmin Powiatu 

Wałbrzyskiego, Starosty Kamiennogórskiego oraz dyrektora PKS Kamienna Góra. 

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął wniosek Pana 

Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych) 

 

 

 

Ad.20. 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- przedstawił pismo Pani Marzeny Sobczyk, prowadzącej 

Niepubliczną Szkołę Podstawową przy Uzdrowiskowym Szpitalu Dziecięcym „Mieszko”. Jest to 

wniosek dotyczący wstrzymania wypłaty miesięcznych zaliczek dotacji przyznanej szkole na rok 

2019, który zreferowała Pani Skarbnik. Starosta oznajmił, że zasadnym jest sporządzenie 

stosownego pisma w przedmiocie sprawy i przekazaniu go osobie prowadzącej szkołę.  

 

Ad.21. 

Pan Piotr Pol Członek Zarządu- zaproponował, aby zorganizować spotkanie dotyczące rozbudowy 

ścieżek rowerowych na terenie  powiatu wałbrzyskiego. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- wspomniał, że termin spotkania trzeba ustalić z nadleśniczym 

Wałbrzycha, ponieważ Nadleśnictwo Wałbrzych odgrywa bardzo ważną rolę jeśli chodzi o temat 

budowy ścieżek rowerowych. Rozmowy na ten temat są już rozpoczęte, a włodarze gmin Czarny Bór, 

Boguszów – Gorce, Walim i Mieroszów są przychylni tej decyzji. Starosta dodał, że można byłoby 

rozważyć też pozyskanie środków zewnętrznych np. z programu Interreg Polska – Czechy. 

Starosta z Powiatu Bromowskiego również jest otwarty na współpracę w zakresie budowy ścieżek w 

obszarze transgranicznym. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- zawnioskował, aby termin spotkania w przedmiocie sprawy 

wyznaczyć na 10 września na godz. 11:00 w sali nr 105 i zobowiązał Sekretarza żeby przygotować 



stosowne zaproszenia do włodarzy gmin, Nadleśniczego Nadleśnictwa Wałbrzych, a także pozyskać 

kontakt do przedstawicieli ze strony Czeskiej.  

 

W wyniku głosowania 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Zarząd Powiatu przyjął wniosek Pana 

Krzysztofa Kwiatkowskiego Starosty (4 Członków Zarządu obecnych) 

 

Pan Piotr Pol Członek Zarządu- przekazał kontakt mailowy do pani koordynator Aleksandry 

Sieradzkiej – Stasiak z Ząbkowic Śląskich, zajmującej się tworzeniem ścieżek rowerowych i cyklotras, 

aby móc również zaprosić ją na wrześniowe spotkanie. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta- wspomniał o tym, że Członkowie Zarządu Powiatu 

Wałbrzyskiego powinni zastanowić się nad tym jaką kwotę pieniędzy chcą zabezpieczyć na przewozy 

autobusowe i ścieżki rowerowe w budżecie na 2020 rok. 

 

Pan Krzysztof Kwiatkowski Starosta  po wyczerpaniu porządku obrad zakończył posiedzenie. 
 
 
 

Przewodniczący Zarządu: 

Krzysztof Kwiatkowski          

Członkowie Zarządu : 

Mirosław Potapowicz     

Piotr Pol            

        Marek Masiuk 

 
 
Protokół sporządziła: Jagoda Jarczok 


